
Motion i Första kammaren, nr 533 år 1969 D

Nr 533

Av herr Ernulf, om utredning angående polisnämndernas verk
samhet.

(Lika lydande med motion nr 646 i Andra kammaren)

Under senare år har allt större krav ställts både på polisens effektivitet 
och på dess samarbete med allmänheten. Förhållandet mellan polisen och 
allmänheten är därför en fråga som fått ökad betydelse.

Det organ som närmast har till uppgift att främja ett förtroendefullt för
hållande mellan polisen och allmänheten är den polisnämnd som skall 
finnas inom varje polisdistrikt. Polisnämnderna inrättades i samband med 
polisens förstatligande 1965. Nämnden väljs av kommunernas fullmäktige 
och skall bestå av nio ledamöter. Genom inrättande av polisnämnder 
bibehölls även efter förstatligandet en kommunal kontakt med polisens 
verksamhet.

Personalresurserna är naturligtvis i första hand avgörande för polisens 
effektivitet. Polisens samarbete med allmänheten är emellertid också en 
viktig faktor för effektiviteten. Detta samarbete bör byggas ut i syfte 
att öka förståelsen för polisens uppgifter och arbetsvillkor.

En nyligen genomförd undersökning, som gjorts av rikspolisstyrelsen, 
visar att en viss PR-verksamhet startats på en del orter. Många polisnämn
der har emellertid endast haft ett sammanträde per år. En orsak härtill 
kan vara att nämnderna inte har några medel till sitt förfogande, ingen 
skrivhjälp eller sekreterare. Det är ingen tvekan om att ett organ som 
har till uppgift att verka för ett gott förhållande mellan polis och allmän
het behöver större resurser än vad polisnämnderna f. n. har.

Jag anser att en översyn av polisnämndernas verksamhet nu bör ske och 
att förslag bör framläggas om hur nämndernas arbete skall kunna effek
tiviseras och breddas.

Med hänvisning till vad som ovan anförts hemställes,

att riksdagen måtte besluta att i skrivelse till Kungl.
Maj :t begära utredning om polisnämndernas verksamhet.

Stockholm den 28 januari 1969
Gudmund Ernulf (fp)


